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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. július 10. 
napján 14 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
   - A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló rendelet 

módosítása 
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TARTALOMJEGYZÉK  
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
18/2013. „NET” „E”  A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos  

kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 14/2003. 
(VII. 29.) KKÖT rendelet módosítása   6. 

 
19/2013. „NET” „E”  A gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei 

napközbeni ellátásáért fizetendő intézményi térítési  
díjról szóló 9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet 
módosítása       7. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
183/2013.  Napirend elfogadása      5. 
 
184/2013.  Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát  

képező ingatlanok belső szennyvízcsatorna rendszerének 
kivitelezése       8. 
 

185/2013.  „Határmenti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása 9. 
 
186/2013.  Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor 

nagyközség tervezett kiegészítő útépítési munkái  16. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. július 10. 
napján 14 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 5 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 2 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
Meghívott: Helmeczi Miklós KEVIÉP főépítés-vezető  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen van, az ülést 
megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más javaslat? Aki 
egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 183/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
183/2013.(VII. 10.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. július 10-i rendkívüli 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
14.00 
1. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok 
   - A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló rendelet 

módosítása 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
 
 
1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 
rendelet módosítása 
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Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 3. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi 
közszolgáltatásról szóló rendelet módosítása. Kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, aki 
egyetért a rendelet módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal megalkotta 18/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
18/2013. (VII. 11.) önkormányzati rendelete 

a települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 
14/2003.(VII. 29.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a vízgazdálkodásról szóló 
1995. évi LVII. törvény 44/C. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, a 
Magyarországi helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 11. 
pontjában meghatározott vízgazdálkodási feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
A települési folyékony hulladékkal kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 
14/2003. (VII. 29.) KKÖT rendelet 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba, de rendelkezéseit a 2013. július 
havi közszolgáltatási díjak megállapításánál is alkalmazni kell. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk.  
    polgármester        jegyző 
 
 
- A gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 4. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei 
napközbeni ellátásáért fizetendő intézményi térítési díjról szóló rendelet módosítása. Új 
szolgáltató van, csökkentek az árak, és ehhez kellene augusztus 1-től a szülők által fizetendő 
térítési díjakat igazítani. Kérdés?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Egészen újszerű és jó minőségű reggelit kapnak az 
óvodások. Minőségileg más az összeállítása.  
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/Szirbik Imre képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a rendelet 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 19/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
19/2013.(VII. 11.) önkormányzati rendelete  

a gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló 

9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 147. és 151. §-ában kapott 
felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1.§ 
 

A gyermekétkeztetés térítési díjakról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló 9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet 1. melléklete helyébe 
e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2.§ 
 
Ez a rendelet 2013. augusztus 1. napján lép hatályba.  
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
      polgármester        jegyző 
 
 
- Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső 
szennyvízcsatorna rendszerének kivitelezése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a bontási jegyzőkönyv a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező 
ingatlanok belső szennyvízcsatorna rendszerének kivitelezése. Hat vállalkozót kerestünk meg, 
3 db árajánlat érkezett.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Marosi Tamás a belső bekötések tervezője is a legalacsonyabb 
árajánlatot adót javasolja, dolgozott is már együtt a céggel. Javaslom, a legalacsonyabb 
árajánlatot adót bízzuk meg a munka elvégzésével. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy az Armatura-Plusz 
Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft.-t bízzuk meg a munka elvégzésével, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 184/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső 
szennyvízcsatorna rendszerének kivitelezése 
 
184/2013.(VII. 10.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső szennyvízcsatorna 
rendszerének kivitelezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
A Beszerzések lebonyolításának szabályzata III.1. b) pontja alapján – mely szerint az 
1.000.000,- Ft egyedi értéket meghaladó, de a közbeszerzési értékhatárt el nem érő egyedi 
beszerzési érték esetén legalább 3 darab ajánlatot kell bekérni a lehetséges szállítóktól - a 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező ingatlanok belső 
szennyvízcsatorna rendszere létesítésének építési tervdokumentációja 6 vállalkozónak került 
kiküldésre azzal, hogy a kivitelezésre tegyenek árajánlatot.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a nyertes 
ajánlattevő:  

ARMATURA-PLUSZ Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft. 
(képviseli: Balogi Sándor, 6900 Makó, Megyeház u. 35/B.)  

 

tekintettel arra, hogy az árajánlatok beadási határidejéig (2013. július 3. napja) 3 érvényes 
árajánlat érkezett, és az ARMATURA-PLUSZ Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft. 
által benyújtott árajánlat a legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatás az alábbiak szerint: 
 

vállalkozói díj: 3.530.000,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 4.483.100,- Ft 
 

és megfelel a tartalmi és formai követelményeknek. Tartalma Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata részéről elfogadható és az ajánlattevő alkalmas a teljesítésre.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonát 
képező ingatlanok belső szennyvízcsatorna rendszere létesítésének költségét bruttó 
4.483.100,- Ft összegben az önkormányzat 2013. évi költségvetésében a kamatozó 
kincstárjegy értékesítésből biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az ARMATURA-
PLUSZ Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft.-vel – mint a nyertes ajánlattevővel - a 
vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- ARMATURA-PLUSZ Szolgáltató, Kereskedelmi és Szervező Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- „Határmenti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
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/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: „Határmenti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása. Tavaly 
is fogadtuk a kerékpárosokat, újra élnének ezzel a lehetőséggel. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mennyibe került tavaly? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 45.000,- Ft volt megszavazva, de nem került annyiba. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Vendégeljük meg a kerékpárosokat. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Helyben működik a Természetbarát Egyesület, folyamatosan 
kerékpároznak, programokat szerveznek a falunak, ha ennyire támogatni akarunk, akkor 
támogassuk az Egyesületet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most nem erről szól az előterjesztés. Egyetértek azzal, amit 
mondott, rendkívül aktívak. A múltkori testületi ülésen is arról beszéltünk, hogy ki kellene írni 
a civil szervezetekre vonatkozó pályázatot, ehhez még rendeletet is kell alkotni, abban az 
esetben majd pályázhatnak. Most van egy beadvány, nem pályáztatunk, arról van szó, hogy 
ide kerékpároznának és megvendégeljük őket.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Csak jelzésképpen mondtam, ha tudunk, szándékunkban van, itt 
helyben is lehet támogatást adni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha kiírjuk a pályázatot, pályázzanak. Aki egyetért azzal, 
hogy a tavalyi módon fogadjuk a túrázókat és a vendéglátáshoz legfeljebb 45.000,- Ft-ot 
biztosítsunk, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 185/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Határmenti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása 
 
185/2013.(VII. 10.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Határmenti 
Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „Határmenti 
Tekerés” szabadidős kerékpáros teljesítménytúra résztvevőinek Kiszomboron történő 
fogadásával. 
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Szegedi Sport és Fürdők Kft. képviseletében 
Halászevics Péter kérelmére a túrázók fogadásához, vendéglátásához (üdítő, ásványvíz, 
sütemény) legfeljebb 45 ezer forint összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a kerékpár túrázók fogadásának költségeit legfeljebb 45 ezer forint 
összegben az önkormányzat 2013. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
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A határozatról értesül: 
- Szegedi Sport és Fürdők Kft. Szeged, Temesvári krt 33. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett 
kiegészítő útépítési munkái 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester      jegyző 
 
/A tervezett kiegészítő útépítési munkákról szóló táblázat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm Helmeczi Miklóst, a KEVIÉP 
főépítés-vezetőjét. Megkértem, hogy jöjjön el és beszéljük át az utak helyreállítását. Jelen van 
Süli János kollégám is. Nagyon sok egyeztetés történt, a legutóbbi a tegnapi napon. A 
keretösszeget is meg kell határoznunk, mennyit forrást tudunk többletként ráfordítani az 
utakra, mert ahhoz, hogy közbeszerzési eljárást írjanak ki a tárulás részéről, ez szükségszerű, 
kötelezettséget nem lehet fedezet nélkül vállalni. Helmeczi Miklós el fogja mondani, miből áll 
az első táblázat, a REMIX-es eljárás. Jelezni szeretném, hogy észrevettünk a táblázatban egy 
hibát, belekerült a 4. és 5. sorba a Kör utca Óbébai utcától a Délvidéki utcáig és a Kör utca 
Rokkant köztől a Szegedi utcáig tartó szakasz, ha ezt megnézik, a 6. sorban ez benne van. Ezt 
majd ki kell belőle venni, nagyságrendekről beszélünk, azokat az utcákat kétszer nem kell 
megcsinálni, az már vagy megtakarítás lesz, vagy később esetleg be lehet ide másik utcát 
tenni. A Táncsics Mihály utcán azok a részek vannak benne, amelyek aszfaltozottak, de benne 
van a Károlyi utca Vasút utca vége, ez a vasúti átjárót jelenti. Van ott egy rázató, az 
aszfaltozott volt, azt is szeretnénk rendbe tenni. 
 
Süli János műszaki ügyintéző: Ez nem a vasúti átjáró, a vasúttól 30 m-rel beljebb lévő rázatót 
nem lehet aszfaltozni, viszont onnan vissza a Károlyi utcáig kb. 40 m-es szakasz aszfaltozva 
volt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vasúti átjáróra nem lehet aszfaltozni, mert akkor ki kell rakni 
a fénysorompót. Kivettünk még 13 m2-t a Zöldfa utcánál, mert a Zöldfa utcánál benne van az 
első táblázatban. Amiről még beszélni kellene, a Szegedi utcán félpályás helyreállítás fog 
megtörténni. Most átadom Helmeczi Miklósnak a szót. 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Bevezetőül elmondanám, miért is van erre szükség. Az 
ajánlati felhívásban, amire kivitelezőként ajánlatot adtunk, egy olyan rétegrendet ajánlott meg 
az ajánlatkérő, hogy számolnunk kell 20 cm-es útalappal, ami beton vagy szórt útalap és 7 
cm-es aszfalttal. Mikor elkezdtük a csatorna építését, nem ezzel találkoztunk, viszont amire 
ajánlatot adtunk, ugyanennek a rétegrendnek a helyreállítása. Haleszban lévő utcáknál 
találkoztunk olyannal, hogy 5 cm-es kohósalak volt az útalap, amin volt 3 cm aszfalt. Ezt nem 
lehet azzal a rétegrenddel helyreállítani, amire mi vállalkoztunk. Most hosszában szabdalt lett 
ez az út, arról nem beszélve, hogy a jelenlegi rétegrend nem bírta meg az építési forgalmat. Az 
ajánlatunk alapján azt kellene csinálnunk, hogy beletenni 20 cm-es útalapot és a 7 cm-es 
aszfaltot, így lenne egy hosszába szabdalt utunk, aminek 3 része van, és mind a 3 része külön 
mozog egymástól, ami azt eredményezi, hogy idővel az a középső sáv is „elmegy”. Erre 
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találtuk ki, hogy egységes homogén útalapot kellene ilyen helyeken készíteni. Többféle 
javítási technológiákat ajánlottunk, például az úgynevezett REMIX-es technológiát. Ez a 
technológia úgy készül, hogy egy aszfaltmaróhoz hasonló gép a meglévő aszfaltot és azt a 
kevés útalapot, ami van, felmarja. Ehhez, hogy elérjük a megfelelő rétegrendet, 20 cm-es 
alapot kell készíteni, amihez törtanyagot kell adagolni, ha ez megvan, cementadagolással 
stabilizáljuk. Ez nem fog egymástól elmozdulni, mert homogén. Ez kapna 4 cm-es aszfaltot 
AC11 minőségben. Ezeknek az utaknak a vonalvezetése, mivel Finisher fogja teríteni, 
meglesz a bogárháta, nem lesznek rajta vízállások. A padka hozzá fog készülni, próbáljuk 
elkerülni az alámosásokat. A Szegedi utcánál az ajánlatunk szerint sávosan kellene 
helyreállítani, ott nagyon jó útalap van, úgy terveztük, hogy betonból állítjuk helyre az 
útalapot és megkapja a sávban az aszfaltot. Most látszik, hogy a sáv le van töredezve, azt 
egyenesre kell vágni, most kb. 1,20 m-es, az lesz 1,40 m, viszont ennek is az optikája olyan, 
hogy kívánnivalót hagy maga után. A vágásoknál a hibalehetőség, hogy a víz befolyik, a fagy 
szétnyomja, ezért vannak a kátyúsodások főleg az ilyen sávos helyreállításoknál. Itt egy olyan 
technológiát javasoltunk, hogy a munkálatokkal igénybevett forgalmi sávot teljes 
szélességében felmarjuk és a fél sáv teljes szőnyegezést kap, ez jelen esetben kb. 3,20 m. 
Középen résnyi bitumenes kiöntést készítünk, ami megakadályozza, hogy oda víz jusson. 
Vannak még a kátyúzások. Nem 100 %-os állapotban voltak az utak. Készítettünk egy 
állapotfelmérést, amikor még fel sem vonultunk és látszott, hogy pókhálósra vannak 
töredezve, ezek ki is kátyúsodnak idővel. Felmértük, hogy mennyi ez a terület. Ahol 
viszonylag jó az út, teherbírása is jó, ott kátyúzással ezeket a pókhálósódásokat vagy már a 
meglévő kátyúkat lehet kezelni, és el lehet tüntetni. A lista két hete változik, mint ahogy a mai 
nap is változott, most már úgy néz ki, hogy végleges, de kivitelezés közben is átíródhat, de 
akkor már arányaiban is változik. A keretszámokat ez a lista adja meg. Ennyit szerettem volna 
elmondani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. 
 
Süli János műszaki ügyintéző: A külön lapon felsorolt utcákban a KEVIÉP saját hatáskörben 
a beruházás során fog helyreállítást végezni sávosan. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A táblázatban szerepel egy rész, a Torontáli, Tó, Kiss 
Menyhért, Móricz Zsigmond utca 31-ig aszfaltréteget kapna. A külön lapon felsorolt utcák, 
ahol még nem dolgoztak a Szőlő, Petőfi, Deák Ferenc, Ladányi, Délvidéki, Árpád, Rákóczi a 
Szegedi és Kör utca közötti szakasz, mert a másik része a Mező utca felöl benne van a 
REMIX-es részben, Pollner Kálmán, Börcsök Andor és a Dózsa György utca. Ezekben az 
utcákban, ha belemennek az útba, akkor sávos helyreállítás fog megtörténni. Nem látjuk még 
előre, hogy milyen károkkal fog járni, mert hamarabb el kell indítani ezt az eljárást, mert ha 
nem indítjuk el a közbeszerzést, nem döntünk ebben, akkor kicsúszunk abból a határidőből, 
amikor a KEVIÉP a helyreállítást még el tudja végezni az időjárás miatt. Például a Kiss utca 
belekerült a REMIX-esbe, mert keskeny utca, valószínűleg középen végigvágják. El 
szeretném még mondani, hogy egyeztettünk a vizesekkel, mert indul az ivóvízminőség-javító 
program. Ez jó is meg rossz is. Akkor lett volna jó, ha ez párhuzamosan zajlik és legalább az 
aszfaltozás előtt elkészültek volna ezek a vezetékrendszerek. Sajnos nem így fog történni. 
Befejezzük a csatornát és kb. ősszel, a tél kezdetén elindulhat az ivóvízminőség-javító 
program. Megkérdeztem a makói vízmű munkatársait, hogy mely utcába fog bekerülni 
hosszára vezeték. A Nagybokori utcára 142 m, a Nagyszentmiklósi utcára 370 m, a Csatorna 
utcára 510 m. A Nagybokori utca elég keskeny, de bízunk benne, hogy az út szélében el tud 
menni, de a Nagybokori utca benne van a felújítások körében is, de meg kell csinálni, mert 
utána nem lesz módunk rendbe tenni. Van egy része az utcának, ami földes is, reméljük, hogy 
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ezt ügyesen meg tudják oldani. A jövő hét után tud kijönni Gulyás András a helyszínen 
egyeztetni. A Nagyszentmiklósi utca csak kátyúzásban van benne, jó lenne felújítani, de azért 
nem tudjuk megcsinálni, mert a Közútkezelő Kht. kezelésében és a Magyar Állam 
tulajdonában van. Valamikor 2003-2004 körül megkeresték az önkormányzatot, hogy ezt az 
utat át szeretnék adni, mert nem kapcsolódik főúthoz. Akkor meghoztuk a döntést és azóta a 
Közútkezelő semmit nem jelezett vissza. A Nagyszentmiklósi utcán ezért nem tudunk 
felújítást végezni, mert idegen tulajdonban lévő úton nem lehet. Most kiderült, hogy 370 m-
ben érinti is a víz, de úgy tűnik, nem az útban fog menni. A Csatorna utcán nincs útfelújítás, 
mert kívül tudnak menni, reméljük, nagy kárt nem csinálnak, de jön majd az ivóvízminőség-
javító program és bízunk benne, hogy ott is ki tudnak menni a padkába. Valószínű a 
Nagybokori utcán is a szélén tud menni, de félő, hogy a házi bekötések miatt érinteni fogja az 
utat. Ezzel a lehetőséggel most élni kell. Ezt másként nem lehet megcsinálni. Tűzcsap és 
tisztítóidomok cseréjére és beépítésére is sor kerül. Biztos lesz egy-két hely, ahol bele kell 
nyúlni az útba, de az már nem hosszanti, az már keresztben történik, mert a tűzcsapoknak sok 
esetben a vége az útban van és meg kell majd bontani. Ennyit szerettem volna még 
kiegészítésül elmondani. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Szirbik Imre  képviselő: A Szegedi utcán említette, hogy felmarják, és utána kap egy 
aszfaltréteget. A macskakővel mi lesz? 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Odáig nem megyünk le, csak 4 cm-t marunk fel. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Azon a részen, ahol fel van szedve? 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Beton lesz.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mikor kezdődik az úthelyreállítás?  
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Ha meglesz erre a szerződésünk és az anyagi fedezet, 
akkor kezdünk azonnal. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem az anyagi fedezet a probléma, az megvan. A 
közbeszerzési eljárást egyszerre indítják mind a 6 településen. Nagyon sok az adminisztrációs 
idő.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Makói utcát nem olvastam az anyagban. Nagy gödör van a 
Kastélynál, hogyan lesz helyreállítva? 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Ki lesz ablakolva és az is félpályásan lesz helyreállítva. 
Ahogy látom, van egy földalatti folyó a település alatt, amit az átemelőnél el is kaptunk és a 
Mező utcán is. Az átemelőnél a vízzáró réteget 9 m mélyre ástuk le, azt átszakítottuk, 
buzgárként jött fel, ezt a vizet próbáltuk kezelni. Az átemelőnél 5-5 m-re teljes félpályában fel 
kell szedni, majd megmérjük, hogy az útalapnak megmaradt-e a teherbírása, mert ha 
megmaradt, akkor elég kiegyenlíteni és lezárni. Ha nem, akkor fel kell bontani az útalapot is 
és kap azon a 10 m-en 3 m szélességben egy új pályaszerkezetet. A Mező utcán is 
találkoztunk ilyennel. Érdekes az, hogy arrébb 80 m-rel a Szegedi utcán 3 m mélyen nincs, a 
Mező utcán 2,40 m-en van és ömlik, kezelhetetlen. Meg is álltunk a Rákóczi és Mező utca 
csomópontnál, várjuk, hogy olyan szinten legyen a Maros, mint tavaly volt augusztusban. Azt 
igazolta a Makói utcánál is, hogy hiába vákuumoztunk, nem tudtuk kezelni, olyan 
mennyiségű víz van. 
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Szegvári Ernőné polgármester: A Makói utca azért nincs benne az anyagban, mert nem az 
önkormányzat útja, ezt a KEVIÉP-nek kell kezelni. A Közútkezelő folyamatosan nézi a 
helyreállításnál, külön műszaki átadása lesz.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az Új utca a táblázatban 137 m utca hosszban és 153,51 fm-ben is 
szerepel. Milyen hosszú az utca? 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Vannak olyan utcák, amelyeket telekhatártól telekhatárig 
mértünk, viszont a másik utca ott van szélességben. 137 m az egyik utcasaroktól a másikig, de 
abból a két utcából, amibe beköt, még hozzájön, így számoltuk ki, de az már egy másik 
utcában nincs benne. Az árképzéssel kapcsolatban el szeretném mondani, hogy úgy van 
kialakítva ez az ár, hogy a vállalásunkban van egy sávos ár, annak van egy fajlagos 
folyóméter ára, a REMIX-nek is van egy fajlagos ára, ezt kivettük belőle.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kivette azt, ami a pályázatban a sávos helyreállítás értéke. 
Kiszámolták, mennyi a REMIX szélességben, hosszra és abból le kellett azt venni, ami a 
pályázatban benne van. Az a feletti rész, ami plusz pénzt igényel.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Ezt még egyszer elmondaná? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor a pályázók beadták pályázatukat, ki volt írva, hogy 
milyen rétegrendben kell helyreállítani azt a sávot, amit kibontanak, annak volt a pályázatban 
egy ára. Most miután teljes szélességről beszélünk, kiszámolták mennyi a REMIX-es 
helyreállítás ára, megnézték, hogy például az Új utcában a sávos helyreállítás mennyi pénzbe 
kerül és azt levonta a REMIX-es helyreállítás összegéből, azt nem kell pluszban fizessük, 
benne volt a költségei között. 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Ezt úgy tudnám példával bemutatni, hogy 1 m-ért kapunk 
5,- Ft-ot, ha REMIX-el helyreállítjuk, 1 m 20,- Ft-ba kerül, de 15,- Ft-ért csináljuk, mert az 5,- 
Ft-ot levesszük belőle.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? 
 
Szirbik Imre  képviselő: A focipálya bejáróját meg lehetne valahogy csinálni? Nincs befelé 
semmi út. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebbe ne menjünk bele, megvan a dolga a kivitelezőnek, hogy 
mit kell megcsinálni és örülni fogunk, ha mindent megcsinálnak. Ilyen kérdést ne tegyen fel.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Nem tudhatom, milyen kérdést lehet feltenni, amíg fel nem teszem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt szeretném elmondani, hogy nem szeretnék a kivitelezőtől 
szívességet kérni. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Úgy gondoltam, hogy megmondaná, mennyi pénzbe kerül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt lehet, hogy beárazza. Azt hittem, hogy ebbe az összegbe 
férjen bele.  
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Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Meg lehet abból csinálni, amit itthagyunk törtanyagot. A 
Kastély udvarba betettünk 30 cm vastagon törtanyagot, mielőtt elmegyünk, azt fel fogjuk 
szedni és itt marad. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Márta Jánosék előtt valamit vissza kell pakolni, még nem történt 
meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a véleményem, hogy a faluban nagyon sok minden úgy 
áll, ahogy nem kellene, ez nem csak ott probléma. Például itt van a rokkantparkoló, amit 
helyre kell hozni. Nagyon sok helyen hozzányúltak az utakhoz, bejárókhoz, éppen ez a 
probléma, amire oda kell figyelnünk, hogy ezek helyre legyenek állítva. Ezt meg kell csinálni. 
Amikor elkezdődik a helyreállítás, biztos, hogy kap majd a lakosság szóróanyagot, hogy 
jelezzék, mit nem állítottak helyre. Akkor tudjuk a lakosság érdekeit képviselni, de most még 
nagyon dolgoznak, nem a helyreállítást éljük.  
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Most csak ideiglenes helyreállítás van. A betonos 
kapubejáróknál meg kell várni az aszfaltot.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Melyik utcákat érinti az ivóvízminőség-javító program? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Nagyszentmiklósi, Nagybokori és a Csatorna utca. 
Ezekben az utcákban lesz csőcsere. A többi utcában a tűzcsapokat cserélik ki, mosató 
csonkokat.  
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Foglalkoztam ezzel a tervvel. Szerintem a vezetékeket 
útburkolatbontás nélkül meg lehet építeni, ugyanoda kell építeni, ahol a régi volt. Ahol aszfalt 
alá esik, ott ki kell tenni az aszfaltból. Csak lokális bontások lesznek. Ha javasolhatom, mert 
fognak burkolatbontási engedélyt kérni, mi is megkértük az önkormányzattól, akkor úgy kell 
kiadni az engedélyt, hogy teljes pályás vagy a megbontott forgalmi sáv teljes szélességében 
kérjék a helyreállítást. Ahogy láttam, itt ilyen probléma nem lesz, mert a vízvezeték-cserénél a 
bekötéseket úgy csináljuk, hogy ahonnan kihúztuk a régit, odakerül az új. Ami megpróbáltatás 
lesz a lakosságnak, a mosatás, az egész rendszert át kell mosatni, ami ma már nem mosatás, 
hanem mechanikai tisztítás. Ezek a vezetékek tele vannak vaspehely-lerakodással, rozsda-
kiülésekkel, homokliszttel. Ez fel lesz lazítva mechanikai módszerrel, zavarossá válik a víz, 
ezt kell utána átmosatni, az árokba, vagy ha a csatornaüzemeltető engedélyezi, akkor a 
szennyvízcsatornába kell engedni, de ez nem kis mennyiségű víz. Az van a kiírásban, hogy ha 
lehetőség van rá, akkor a vízelvezető-csatornákat kell erre felhasználni. Egy-két napig zavaros 
lesz a víz. Ezek a mechanikai tisztítások azzal járnak, hogy meg kell bontatni a vezetéket, be 
kell juttatni a tisztítófejet, addig abban az utcában nem lesz víz. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Bírni fogja az eternitcső? 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Bírja. Ennek három technológiája van. Van a régi, ezeket 
úgy hívták, hogy csőgörények, ez önjáró és úgy tisztítja a falat. A húzásos technológia ez is 
régebbi technológia, meg kell bontani, előredugnak egy úgynevezett berudalót, rákötik a 
szivacsot, vagy a tisztítófejet húzzák. Ezeknek az a hátránya, hogy rövid szakaszokat lehet 
kezelni, meg kell bontani a csövet roncsolással, ahol nincs kötés vagy tolózár. Amit 
mostanában alkalmazunk, hogy a tűzcsapról levesszük a kupakot, a másik tűzcsapról is, 
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bejuttatunk egy szivacslabdát, ez speciális anyagból készül, nagy nyomású vízzel 
megnyomjuk, befeszül, a csőben végigmegy, és a másik tűzcsapnál kijön. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem lehet megcsinálni teljes körűen, mert kevés az ilyen 
nyílás.  
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: A tűzcsap tűzvédelmi előírás, meg van határozva, hány 
méterenként kellene a rendszeren lennie. Ráadásul altalaji tűzcsapok vannak, amit már nem 
szabad beépíteni, legalább öt éve. Földfeletti tűzcsapokat szabad csak beépíteni, valószínű, az 
altalaji tűzcsapok ki lesznek földfeletti tűzcsapokra cserélve. A vízműtelep most kap egy 
komoly felújítást, teljesen új technológia épül, vas-és mangántalanító, arzén leválasztó.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Teljes szélességében egy utca, a Szántó Kovács utca lesz 
felújítva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A táblázat első részében szereplő 22 utca közül 20 utca. 
 
Helmeczi Miklós főépítés-vezető: Tanácsként mondom, hogy forgalmi rendet kellene 
felállítani, egyirányúsítani azokat az utcákat, amit csak lehet. Az a baj a 3 m széles utcáknál, 
jönnek egymással szemben az autók, tapasztalom is, hogy le kell menni a padkára. Ha fel van 
ázva, lenyomom a padkát, az aszfaltnál, ahogy a kerék lemegy, rögtön letöri és bejut az aszfalt 
alá a víz. A másik, hogy kitapossák, és nem tud az árokba lefolyni a víz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha egyéb kérdés nincs, köszönjük, hogy eljött a testületi 
ülésre. Az utak helyreállítására a társulásnál 97 millió Ft van, az önkormányzatnak a 
különbözetet kellene biztosítania, de ahhoz, hogy a közbeszerzés elinduljon, az összeg 
nagyságáról dönteni szükséges. 83 millió Ft-ot kellene többletként biztosítani, ez még 
változhat, mert most csak vélelmezzük, hogy 97 millió Ft a többletbefizetésekből, egyebekből 
a társulatnál megvan, rendelkezésre áll. Reméljük, nem lesz többletköltségünk. Ehhez kellene 
83 millió Ft-ot biztosítani. Jelenleg 139 millió Ft kincstárjegyünk van, abból le fog járni majd 
augusztusban egy, aminek 6.750.000,- Ft lesz a kamata, kaptunk most vissza a tavalyi évi 
pályázatokból 6.300.000,- Ft-ot és a Sportcsarnoknál kaptunk vissza 5.700.000,- Ft-ot. 
Összesen kb. 157.750.000,- Ft van, ebből a 83 millió Ft-ot be lehet vállalni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Vállalni is kell, ezért takarékoskodtunk, hogy a csatornázás után az 
utakat a legjobb minőségben állítsuk helyre. Az elmondottak alapján a mai tudásunk szerint, 
ez egy jó helyreállítás lesz.  
 
Balázs Zoltán képviselő: 83 millió Ft-ot nem lehetne megosztani, hogy veszünk fel kölcsönt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha ezt elköltjük, 74.750.000,- Ft marad. Vállaltunk 
pályázatot is, ami a Polgármesteri Hivatal, Könyvtár és a Művelődési Ház épületeinek 
energiaracionalizálására vonatkozik, de ott is kérhetjük a BM Önerő Alap támogatását, mivel 
nem volt hitelünk. Tájékoztatásul elmondom, hogy megnyertük a padok, szemetesek 
beszerzésére vonatkozó pályázatot, annak is van valamennyi önrésze. A másik, ha a helyzet 
így marad, hogy nem kapunk támogatásokat, akkor a rendszer fenntartásához minden évben 
valamennyi pénzre még a finanszírozás mellett szükségünk lesz. Ez a finanszírozás nem szól 
arról, ha most számítógépes programot kell venni és a jelenlegi régi gépeken nem fut a 
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program, akkor miből veszünk számítógépet. Ha tönkremegy a szék, miből veszünk széket. A 
jelenlegi működési támogatás, amit most kapunk, erre fedezetet nem nyújt. Bármennyire is 
próbálunk takarékoskodni, semmire nincs pótlási pénzeszközünk. Ettől függetlenül nem 
támogatnám azt, hogy ennyi pénzünk van a mostani kamatok mellett, mert megy lefelé a 
banki alapkamat is és ezt a pénzt ésszerű módon fel kell használni és minél előbb fel kell 
használni. Ez a véleményem. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Annyit tennék hozzá, ahogy látjuk a 
finanszírozást, a működési bevételekből hitelt visszafizetni nem tudunk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem 83 millió Ft-ot kellene felvenni, például csak 20 millió Ft-ot. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Akkor sem tudjuk működésből 
visszafizetni. A jegybanki alapkamat is alacsony. Tavaly szerencsénk volt, hogy 7,5 %-ra 
sikerült lekötni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Hitelfelvételi korlát van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hitelfelvételt az év elején engedélyeztetni kell. Ebben a 
helyzetben ezt a pénzt el kell költeni. Marad is még olyan nagyságrendű összeg, hogy 
nyugodtan tud működni a következő testület is. Még a működési költségekre is tudunk 
költeni, pár dologra, ami nagyon szükséges, például a 43-as út melletti buszmegálló 
világítása, gyalogos-átkelőhely létesítése, van még elmaradásunk, erre is lesz lehetőség. Nem 
tartanám jó gazdaságpolitikának azt, hogy a pénz megléte mellett hitelt vegyünk fel. Jegyző úr 
is említette, hogy hitelkorlát van, kérhetjük a felmentést, de ahhoz be kell tudni bizonyítani, 
hogy működési és egyéb bevételeinkből a hitelt fizetni tudjuk. Ha a működésnél hiány van, 
még kincstárjegyből kell bepótolni, akkor azt nem tudjuk bebizonyítani és nem kapunk 
engedélyt hitelfelvételre. A hitelkamat mindig több mint a betéti kamat. Kérdés? Aki egyetért 
azzal, hogy az utak helyreállításához szükséges önrészt, 83 millió Ft-ot biztosítunk, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 186/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett 
kiegészítő útépítési munkái 
 
186/2013.(VII. 10.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkái tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Makó és Térsége 
Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkáinak elvégzésével a jelen határozat mellékletét képező táblázatban megjelölt utcákat 
érintően. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a projekt által nem fedezett 
útépítési munkák elvégzéséhez az önkormányzat 2013. évi költségvetésében kamatozó 
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kincstárjegy értékesítésének terhére 83.000.000,- Ft összegű önrészt biztosít. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Ortutay Miklós projektmenedzser 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Ha egyéb kérdés, észrevétel 
nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                jegyző  
 


